
ZÁPIS Z DRUHÉ OTEVŘENÉ SCHŮZE VÝBORU SSH FF UK 4. 12. 2023  
 
Přítomní jsou David Westlake, Vjačeslav Glazov, Adalbert Langer, Barbora Řehořová, Václav 
Paděra, Martin Wolf, Lucie Dvořáková, Vojtěch Šimák. V 18:38 odcházejí Vojtěch Šimák a Lucie 
Dvořáková. V 19:22 přichází Markéta Prošková. 
 
Zápis provedla: Barbora Řehořová  
 
1. Úvod 
V 18:15 zahajuje předseda David Westlake zasedání výboru a vítá přítomné, následně jim rozdává 
koncept programu zasedání.  
 
2. Schválení programu 
Předseda představuje program, výbor se rozhoduje zařadit přípravný kurz jako třetí bod zasedání. 
 
Program pro zasedání výboru 4. 12. 2023 
1. Úvod 
2. Schválení programu 
3. Přípravné kurzy 
4. Shrnutí proběhlých akcí 

5. Nadcházející akce a potenciální akce 
6. Finance 
7. Vánoční večírek 
8. Různé 

 
Program je v této podobě přítomnými schválen (4-0-0).  
 
3. Přípravné kurzy 
Vojtěch Šimák představuje výboru stěžejní body vzešlé ze schůzky týmu organizátorů přípravných 
kurzů. Obměnil se tým a je snaha, aby se na kurzech blíže podílel Výbor a DK, což je v novém týmu 
reflektováno a část agendy přechází na členy Výboru a DK (Václava Paděru, Adalberta Langera, 
Markétu Proškovou a Barboru Řehořovou). Bylo rozhodnuto pracovat s konceptem výukových 
dnů se dvěma bloky; dopoledním (tvořeným dvěma 90minutovými přednáškami jednoho lektora) 
a odpoledním. Vojtěch Šimák představuje cenové balíčky: první balíček zahrnuje přednášky i 
semináře a možnost ústního zkoušení. S tímto balíčkem se počítá pro přibližně 40 lidí, jeho cena 
byla stanovena na 4 500 Kč. Druhý balíček pro cirka 20 lidí by nezahrnoval semináře ani ústní 
zkoušení a byl by levnější, konkrétní cena bude ještě upřesněna. Rozpočet loňských přípravných 
kurzů čítal 66 600 Kč, návrh na letošní rozpočet je 80 000 Kč. Navýšení rozpočtu reflektuje tři 
změny; jedná se o navýšení balíčku na propagaci z 3 500 na 5 000 Kč, dále o zrušení odměny pro 
tým a navýšení výplat pro lektory. Ohodnocení jedné výukové hodiny (90 min.) bylo v minulém 
roce zvýšeno z 500 na 750 Kč, v letošním roce navrhuje organizační tým ohodnocení navýšit na 1 
000 Kč. Dozor bude ohodnocen sumou 150 Kč za výukovou hodinu. 



Předseda D. Westlake shrnuje návrh rozpočtu, výbor hlasováním (4-0-0) schvaluje návrh 
finančního balíčku na přípravné kurzy ve výši 80 000 Kč a pověřuje Vojtěcha Šimáka péčí o 
přípravné kurzy (4-0-0).  
 
4. Shrnutí proběhlých akcí 
David Westlake rekapituluje akce konané 17. listopadu. Děkuje Václavu Paděrovi a Barboře 
Řehořové za spoluúčast při pokládání věnců a V. Paděrovi za spoluorganizaci setkání s historikem 
Timothy Garton Ashem v Centru medievistických studií.  
 
Dále předseda informuje, že se zúčastnil vyhlášení soutěže Pište dějiny, které proběhlo podle 
plánů. Soutěže se zúčastnilo více než 30 lidí a jedná se tak o druhý nejúspěšnější ročník.  
 
Členové výboru shrnují výsledky schůzek s řediteli ústavů. Všechny tři proběhly podle očekávání.  
 
Předseda rekapituluje akci Na Karlovku, které se s Markétou Proškovou zúčastnili. Akce byla 
úspěšná, přišlo několik zájemců o spolek a informace o studiu historických oborů.  
 
Vjačeslav Glazov shrnuje dva filmové kluby, promítání v Muzeu Československých Legií proběhlo 
podle plánu. Promítání filmu Persepolis se spolkem Madžlis zaznamenalo úspěch, bylo osloveno 
mnoho lidí nejen z historických oborů.  
 
5.1 Nadcházející akce 
5. 12. proběhne představení studentské práce Vojtěcha Šimáka, vše je připraveno.  
 
Ve čtvrtek 7. 12. proběhne exkurze na výstavu Infamous Beauty v DOXu. Adalbert Langer 
představuje plán na návštěvu výstavy. Výbor se shoduje na financování vstupného spolkem (4-0-
0).  
 
13. 12. proběhne prosincový Filmový klub, promítán bude film Lev v zimě. Je dohodnutá místnost 
P 200 a o úvodní slovo se postará Jakub Jauernig z CMS, který promluví nejen o oslavách Vánoc 
ve středověku.  
 
4. 1. se koná lednové zasedání výboru a po něm následuje spolkohospoda. Adalbert Langer 
upřesňuje časy začátku zasedání (17:00) a spolkohospody (18:30). Místo konání bude upřesněno. 
 
13. 1. proběhne Den otevřených dveří, kterého se zúčastní několik členů Výboru i DK. Bude třeba 
natisknout propagační materiál a dodělat placky. Martin Wolf představuje možnost, kterou mu 
prezentovat vedoucí Historického kabinetu Prokop Týle, a to být v His-kabu na DoD. Následuje 
diskuze, a výbor se rozhoduje nabídku nevyužít.  
 
5.2 Potenciální akce 
S Českou středoškolskou unií je možné spolupořádat debatu o učení soudobých dějin. Akce by 
měla podobu diskuze. Výbor hovoří o možném termínu, shoduje se na 2. lednovém týdnu. 



Předseda a místopředseda hovoří o podobě diskuze (3-4 hosté, na hodinu až hodinu a půl, 
s moderátorem). Vjačeslav Glazov sdílí své zkušenosti s pořádáním podobných akcí.  
 
Výbor SSH FF UK byl kontaktován s žádostí o provedení skupiny studentů z ISHA Pula po FF a 
městě, jednalo by se o 14. 3. ISHA PULA také projevila zájem o diskuzi na téma historické metody.  
 
StRada navrhuje Spolku studentů historie pořádání akce v týdnu od 22. do 26. 1. v rámci StRadou 
pořádaného měsíce Jana Palacha. Jsou zapojeny další spolky: SOCKA pořádá promítání filmu o J. 
Palachovi, POLIS debatu o pražském jaru a PRAXIS debatu o občanské angažovanosti. V. Glazov 
navrhuje návštěvu památníku J. Palacha. Výbor diskutuje o způsobu komunikace se StRadou. 
Předseda D. Westlake seznámí vedení StRady s tím, že je Výbor nespokojen s jejich 
neprofesionálním jednáním při organizování akcí, jelikož již poněkolikáté dostává vedení SSH 
informace až na poslední chvíli.  
 
V lednu či v únoru proběhne akce zaměřená na hraní ping pongu či šipek.  
 
Je plánována výjezdní exkurze. Vjačeslav Glazov referuje o hovoru s Markem Panochou, shrnuje 
možnosti míst, která by na dvoudenní návštěvu přicházela v úvahu.  Jedná se o Plzeň, Třebíč + Telč 
a Pardubice + Hradec Králové. Na únor byla zvolena varianta výjezdní exkurze do Hradce Králové 
a Pardubic. Termín bude stanoven, předběžně se počítá s datem 24.–25. února. SSH by zaplatil 
ubytování (jednu noc) a eventuální vstupy. Organizací exkurze jsou pověřeni Václav Paděra a 
Adalbert Langer. 
 
StRada organizuje Valentýnský kvíz, SSH se pravděpodobně nebude účastnit.  
 
Spolek Masarykovi historici pozval SSH FF UK na konferenci spolku studentů historie v Telči, která 
se má konat 22.–24. 1. 2024. Vjačeslav Glazov představuje koncept konference. Účast bude 
nabídnuta členům. 
 
Martin Wolf představuje svůj postup při organizaci exkurze na výstavu Petr Brandl: Příběh 
bohéma. Bude komunikovat s kurátorkou výstavy a zjistí bližší informace.  
 
6. Finance 
Výbor se shodl na tom, že budou finanční balíčky praxí i do budoucna. Zároveň se shoduje, že 
budou částky do 500 Kč na výdaje jako např. dárek pro provádějící/ho proplaceny i bez 
předchozího schválení výborem. Předplatné aplikace Canva (120 USD ≅ 2700 CZK) sloužící 
k výrobě spolkových grafik bylo schváleno na minulém výboru, výbor vzal na vědomí přesnou 
cenu. Je schváleno zakoupení materiálu na opravu plackovače a prodej materiálu na výrobu 
placek v hodnotě 360 Kč spolku germanistů Fachschaft. Výbor vzal na vědomí cenu věnce a kytic 
z akcí 17. 11. (5 000 Kč). Výdaje byly schváleny (5-0-0).  
 
7. Vánoční večírek 



Výbor se baví o zajištění cen do tomboly (knihy apod.) a cen pro výherce šipkového turnaje a 
účastníky soutěže v uměleckém ztvárnění písně Stánky (Pivo Opráski nebo malý balíček merche). 
Budou vytvořeny speciální placky.   
  
8. Různé 
Předseda informuje přítomné, že bude do programu některého z příštích zasedání zařazeno 
jednání o organizačním řádu.  
 
Markéta Prošková informuje výbor o postupu prací na webových stránkách. Proběhne kontrola 
pravopisu a nadále bude výbor hledat využití pro web, které by mu propůjčilo „novou dimenzi“. 
Úkolem pro Výbor i DK bude zamyslet se nad tím, co s webem nadále bude a jestli popř. jak je 
možné web využít jinak než doposud.  
 
David Westlake ukončuje jednání v 19:59.   
 
 
 


